
Reacties uit Kollumerzwaag & Veenklooster betreffende het voorgenomen besluit Friese 
plaatsnamen in te voeren. 
 

1 Wij willen graag reageren op de nieuwe namen op de plaatsnaamborden.
Het is de grootste onzin die er bestaat. Ze hebben bij de gemeente binnenkort een te kort 
van 8 Miljoen euro.
Deze plaatsnaamborden zijn ook duur, het is allemaal geldverspilling.
En de burger draait er weer voorop. Ze moeten beter en zuiniger met ons geld om gaan.
Dus die plaatsnamen in het fries zijn wij poer op tegen.

2 Naar aanleiding van de nieuwsbrief betreffende het invoeren van Friestalige plaatsnamen:

Wat is er mis met een Fries én Nederlands plaatsnaambord ?
Waarom moet er geld worden uitgegeven om dat weer te gaan veranderen alsof de 
gemeente Noardeast-Fryslân bulkt van het geld ?

Is het niet veel belangrijker om daar waar nodig de borden te voorzien van beide 
schrijfwijzen zodat ook niet-Friezen op hun plaats van bestemming terecht komen ? Mijn zus 
weet het nu maar voor die tijd zag zij totaal geen verband tussen De Westereen en 
Zwaagwesteinde om maar een voorbeeld te noemen.

Om te eindigen: regeren is vooruit zien en dat geldt ook voor dit onderwerp.

3 N.a.v. jullie oproep om te reageren op het voornemen van Noardeast Fryslan om Friestalige 
plaatsnamen in te voeren, reageer ik.

Persoonlijk ben ik van mening dat we weliswaar trots mogen en moeten zijn op het Fries, 
maar tegelijkertijd moeten we niet vergeten dat wij in een wereld leven die groter is dan 
alleen Fryslan. Een niet-friese chauffeur bijvoorbeeld zal veel moeite kunnen hebben om 
Feankleaster te vinden, als hij bij de V van Veenklooster zoekt. Mijns inziens moeten wij 
laten zien dat wij als Friezen wel degelijk ook verbonden willen zijn met de rest van de 
wereld. Verder denk ik dat het mooi en bijzonder is om de tweetaligheid te zien.

Ik pleit daarom voor tweetalige plaatsnaamborden. De Fryske naam groot en bovenaan. De 
Nederlandse naam iets kleiner en eronder.

4 Onvoorstelbaar dat de gemeenteraad heeft besloten tot het invoeren van Friestalige 
plaatsnamen.
Het rode kiezerspotlood mochten we niet houden vanwege de kosten….. en dan gooit de 
gemeente hier veel geld tegenaan.
Daarnaast is onze gemeente voor de toeristen nog slechter vindbaar wanneer er met Friese 
plaatsnamen wordt gewerkt.

Maar….. mocht het toch doorgaan….. Wie betaalt onze kosten?
Kosten die we hebben als bedrijf voor het aanpassen van onze adresgegevens, het 
briefpapier enzovoort? Kunnen we dit bij de gemeente declareren? Of staat er per bedrijf 
een vast bedrag tegenover?

Ik zou het namelijk bizar vinden dat de ondernemer zelf voor deze kosten moet opdraaien, 
dat lijkt me niet de bedoeling.



5 Ik ben niet voor de invoering van nieuwe friestalige plaatsnamen.
Dit geld kan naar mijn mening beter besteed worden aan de leefbaarheid in de dorpen o.a 
dorpshuizen, bibliotheken scholen en onderhoud van openbaar groen, wegen troittoirs.

6 Het invoeren van Friestalige plaatsnamen lijkt mij geen goed idee.
In de Leeuwarder Courant van vandaag (10-04-2021) staat een artikel waarin wordt 
aangeven dat onze gemeente voor nieuwe miljoenenbezuinigingen staat.
Ik denk dat het geld voor de naamswijzigingen beter voor andere (noodzakelijke)doeleinden 
kan worden gebruikt.
Bijvoorbeeld het duurzaam maken van ons dorpshuis de Trije Doarpen.

7 Hierbij reageer ik op de brief die jullie stuurden over de Friestalige plaatsnamen.
Ga hiermee niet akkoord.   Laat het blijven zoals het nu is.
Wij als burgers moeten betalen de gemeente dramt weer door.   
We hebben niks aan Friestalige borden.
Ga daarom in verweer.    Misschien luisteren ze .   Heb er niet veel vertrouwen in.  
Wilde mijn reactie toch geven.

8 Bedankt dat we mogen reageren op het gemeenteraadsbesluit om de dorpen Friestalige 
namen te geven. Een reden zal zijn dat de oude gemeente Ferwerderadiel reeds Friestalige 
dorpsnamen heeft.

Wat mij betreft worden het tweenamige dorpsnamen op de borden: de Nederlandse boven 
en de Friestalige naam eronder. We leven in Nederland en daarom mogen de namen best 
Nederlandstalig blijven. 

De kosten voor het veranderen van de namen zijn trouwens groot en dat kan de gemeente 
zich niet permitteren in deze tijd, is mijn mening. Bovendien worden ook bedrijven met 
kosten opgezadeld als het gaat om logo’s, briefpapier enz. 

Laat het gemeentebestuur sowieso wachten met het veranderen van de namen tot dat er 
financieel betere tijden aanbreken.

9 Als inwoner van Kollumerzwaag ben ik TEGEN het wijzigen van de plaatsnamen naar 
friestalige plaatsnamen. 
Het is niet alleen 'even' de plaatsnaamborden aanpassen, die er nog niet eens twee jaar 
staan. 
Ook zie ik de meerwaarde van friestalige plaatsnamen niet in. De meeste mensen kunnen 
niet eens fries schrijven en proberen het ook niet. Waarom dan wel friese plaatsnamen? 
Ik kan het niet anders zien dan geldverspilling. Nu staat de nederlandse naam op het 
kombord, met de friese naam eronder. Mooier kan het toch niet?
LAAT HET ZOALS HET NU IS A.U.B.

Het is nog niet zolang geleden dat Zwaagwesteinde veranderde in De Westereen. Wat 
hebben wij toen vaak gehad dat er mensen bij ons stopten omdat ze het dorp niet meer 
konden vinden.

10 Vorige week belande de brief van PB in my brievenbus, over de verfriesing van de 
plaatsnamen. Als inwoner van Kollumersweach en trotse Fries ben ik voorstander van de 
Friese plaatsnamen.

11 Goede avond   Het veranderen van plaatsnaam heeft totaal geen toegevoegde
waarde kost onnodig veel geld wat anders veel nuttiger   Kan worden ingezet.

12 Graag wil even reageren op de de voorgenomen wijziging naar Friestalige plaatsnamen.
Voor ons heeft het geen meerwaarde.



Het verslechterd te vindbaarheid van de plaatsen voor mensen die van buiten komen en het 
zal zeker een behoorlijke kostenpost opleveren.
Daarnaast staan de plaatsnamen er al tweetalig op.
Ik zou het op prijs stellen dat dit kenbaar aan de gemeente kan worden gemaakt.

13 Wij hebben, net als de rest van de bewoners van Kollumerzwaag, jullie flyer ontvangen.
Een paar "Friezen om utens" moeten de plaatsnamen veranderen. 
Een kleine groep die hard schreeuwt.
En in de flyer staat dat Plaatselijk Belang een voorstander is.
Eerlijk gezegd verbaast me dat.

Ik ben trots op mijn Friese afkomst.
En heb er ook wel eens "Hinder"van.
Vaak met mensen uit onze BuurProvincies.
En wordt het geplaag afgesloten met een lach.

Maar ik vind het absoluut niet nodig om ons Fries zijn op te dringen aan de rest van de 
wereld.
Wij zijn en zullen nog altijd een onderdeel van Nederland zijn.
En hebben een, wel is waar kleine, stem in Europa.

Beginnend bij de inwoners: Tot hoever kunnen we het zelf lezen/schrijven?   
Niemand van mijn leeftijd, en ouder, heeft het Fries op school geleerd.
Natuurlijk hebben sommigen het later geleerd.
Maar de meesten niet.

Indertijd zijn andere plaatsen van Friese namen voorzien.
Dit heeft toen geleid tot veel vraagtekens bij toeristen.
Op kaarten en mappen en Navigatiesystemen heeft het lang geduurd voordat het was 
ingevoerd.
Zelfs familieleden hadden moeite om hun dierbaren te bezoeken.

De bedrijven is deze plaatsen hebben er schade van.
Potentiële klanten kunnen hun bedrijven simpelweg niet vinden.
Zeker voor Veenklooster een groot probleem. Daar hun naam dan begint met een andere 
letter waardoor de aanvulling; in bv. Tomtom, niet gaat werken.
De flyers, advertenties, etc. en digitale media en emailadressen zullen allemaal moeten 
worden aangepast.

Zelfs dit emailadres is direct aan vervanging toe.

Dus: Nee, dank je.
Laat het maar zoals het is.

14 N.a.v. uw brief willen wij u meedelen dat wij TEGEN het veranderen van de plaatsnamen 
zijn.
Het is pure GELDVERSPILLING !!!!
De namen staan nu ook al op de borden; in het Nederlands EN het Fries.
Het is een kostenpost voor de bedrijven in de gemeente om alle 
briefhoofden,adresgegevens,enz. te veranderen, en het lijkt mij dat ze het op dit moment al 
zwaar genoeg hebben. 
Omdat een FNPer het belangrijk vind moet iedereen het maar goed vinden, nou sorry, wij 
zijn echte Friezen,



Maar dit is onzin, wij leven niet alleen in Friesland, maar ook in Nederland.
Wij hebben n.a.v. uw brief de indruk gekregen dat PB Kollumerzwaag al akkoord is gegaan 
met dit idee, en dat u er op gokt,
Dat iedereen dat ook doet.
Wij hopen dat u ook de tegenstanders serieus neemt en naar hen luistert.

15 Als inwoner van Kollumerzwaag wil ik toch even reageren op jullie verzoek over Friestalige 
plaatsnaamborden. Wij wonen in een gemeente waar diverse dialecten worden gesproken, 
te weten: Dokkums, Kollums, in de westhoek een soort Bildts, in de de oosthoek een soort 
Gronings, dan heb je nog het woudfries en het kleifries, zoals jullie zien een reeks aan 
dialecten. Zelf heb ik het de afgelopen tijd ervaren, zat op het stembureau in @, het 
grootste deel van de bevolking verstaat niet eens Fries en het taaltje wat sommige daar 
spreken kon ik helemaal niet volgen, dus ik kan mij goed voorstellen dat ze daar geen 
Friestalige naamborden willen. Nou wil de gemeente de plaatsnaamborden allemaal 
vernieuwen en de Friestalige naam bovenaan. Hier ben ik finaal op tegen, zoals het nu is is 
dit voldoende met de Friestalige naam eronder. Mijn bezwaren zijn ten eerste de enorme 
kosten en ten tweede het aantal dialecten wat hier gesproken wordt. Verder wil de 
gemeente het toerisme bevorderen en het lijkt me voor vreemde bezoekers niet handig al 
die vreemde namen. Ook de kosten vind ik veel te hoog, als ik alle grote plannen zie van de 
gemeente in bijv. Dokkum, Holwerd aan Zee etc. dan heeft de gemeente het geld hier wel 
voor nodig, deze plannen gaan volgens mij straks aardig uit de hand lopen en dan blijft er 
voor de andere dorpen weinig over. Hopelijk kunnen jullie de raadsleden nog op andere 
gedachten brengen en het gedram van een partij die dit graag wil tot staan brengen. Verder 
veel succes als bestuur en blijf op jullie hoede.

16 Wij hebben liever dat het blijft zo het nu is.
17 Ik ben TEGEN het invoeren van nieuwe komborden met friese plaatsnamen. Zoals het nu is 

met eerst de nederlandse naam en daarna de friese is prima! 

Nieuwe borden voegen niks toe. De friese naam staat er immers nu ook al op. Daarom vind 
ik het weggegooid geld. De gemeente kan dit geld wel ergens anders voor gebruiken, lijkt 
mij.

18 Naar aanleiding van Uw brief van 27 maart j.l. willen wij reageren met een verzoek om de 
plaatsnamen niet te wijzigen.
Buiten de hoge kosten die dit met zich meebrengt, geeft dit heel veel verwarring.
Zo stonden wij een tijdje terug in een ziekenhuis in @ en moesten wij het adres van onze 
apotheek in Zwaagwesteinde doorgeven, met geen mogelijkheid lukte het de betreffende 
functionaris het adres te vinden.
Na veel geharrewar bleek de apotheek zich te bevinden in de Westereen.
Kortom dit soort dingen geeft alleen maar ellende.
Om nog maar niet te spreken over de hulpdiensten, wiens navigatie systemen hier ook veel 
hinder van kunnen ondervinden.

19 In reactie op de flyer,  die u deur aan deur heeft verspreid, laten wij weten dat wij het eens 
zijn met de nieuwe Friese plaatsnamen Kollumersweach en Feankleaster.

20 It is moai dat it de bedoeling is dat de beide doarpen frysktalich op de buorden komme. Wy 
as echtpear binne der glêd  foar.

21 Als ik familie op visite krijg uit @ en ze bellen ons dan op uit Dokkum dat ze op de centrale 
as nergens Zwaagwesteinde hebben zien staan is er volgens mij wel iets loos met de 
plaatsnaamborden ! Woon zelf al 73 jaar in Friesland - geboren en getogen -  maar dacht 
toch te weten dat Friesland in Nederland ligt !Mijn advies ; Plaatsnaamborden in het fries , 
geen probleem maar zet de Nederlandse naam er onder !

22 Om mij hoeft het niet te veranderen. Verspilling van geld. En de gemeente is al armlastig.



Maar als we dan toch moeten veranderen dan ben ik ervoor dat zowel Nederlandstalig als 
Friestalig op de borden is aan gegeven. 
Ook hier hebben we woonadressen en bedrijven die ook voor de mensen, die de Friese taal 
niet beheersen, goed te vinden moeten zijn. 

De Nederlandstalige contacten begrijpen de Friese plaatsnamen niet. Laat staan dat ze deze 
kunnen uitspreken. 

Wat is het vervolg? Gaan we straks ook nog de straatnamen veranderen in het Fries die nu 
Nederlandstalig zijn?

23 Wij gaan niet akkoord met alleen de Friestalige Plaatsnamen.
De Friestalige naam mag bovenaan staan maar de originele naam Kollumerzwaag moet 
eronder vermeld worden.

Alleen de Friestalige naam vermelden brengt grote verwarring teweeg o.a. bezoekers / 
vakantiegangers/ bezorgingsdiensten en andere bedrijven van buiten Friesland. Websites 
moeten aangepast worden en zo zijn er nog tal van zaken die aangepast moeten worden. 
Vergeet vooral de navigatie ’s van de auto’s, boten, maar ook de adreswijzigingen die 
doorgevoerd moeten worden.
De naamsverandering brengt zoveel kosten mee voor de middenstand, al hun administratie 
moet geheel aanpast worden.

Met de naam Kollumerzwaag onder de Friestalige naam voorkom je al deze (ongedekte en 
verplicht opgelegde) kosten.

Deze nieuwe gemeente geeft hiermee weer aan, zeer onzorgvuldig met het 
gemeenschapsgeld om te gaan. (gemeentehuis Kollum, de gemeentevlag nu de 
plaatsnamen) Het geld wat hiermee verloren gaat kan beter bestemd worden aan de 
dorpshuizen, aanleg van fiets- en Strunpadenpaden in de gemeente.
Daar heeft de burgers iets aan.

Wij hopen dat het bestuur van Pl. Belang een verantwoordelijke keuze gaat nemen en dit 
aan de gemeenteraadsleden kenbaar maakt door hun persoonlijk een brief te sturen, zodat 
ze dat thuis nog eens op een rustige manier kunnen verwerken om tot een juiste beslissing 
te komen.

24 Wij zijn tegen de invoering van Friestalige plaatsnamen. We zien de meerwaarde niet.
We hebben gelezen dat het nogal wat kosten met zich mee brengt, dit geld kan volgens ons 
beter besteed worden!!!
Laat iets bij het oude er verandert al zoveel in deze wereld.
De oude namen welke Nederlands zijn verdwijnen en dat willen wij niet.
De oude plaatsnamen worden ook niet onder de friestalige geplaatst?
Er kan verwarring ontstaan bij het vinden van de adressen van de inwoners.

 


